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Formandens initialer:

Saq nr. 311 Nv styrelsesvedtæqt for folkeoolvsninqsudvalqet

Sag fra: Kultur- og fritidsudvalget

Journal nr.: 0424

Indledning: Ny styrelsesvedtægt fremsendes til udtalelse i kultur- og fritidsudvalget.

Lovgrundlag: Folkeoplysningsloven.

Sagsfremstilling: I henhold til folkeoplysningsloven skal byrådet på baggrund af indstilling 
fra folkeoplysningsudvalget fastlægge styrelsesvedtægt for 
folkeoplysningsudvalget.

Hidtil har undervisningsministeren haft bemyndigelse til at fastsætte 
nærmere regler om folkeoplysningsudvalgets sammensætning og valg. 
Denne bemyndigelse er bortfaldet ved lovens revision i 1995, hvorefter 
det er den enkelte kommune, der i henhold til lovens generelle 
bestemmelser selv fastlægger sin styrelsesvedtægt.

Folkeoplvsninasudvalaet den 1.10.1997: Styrelsesvedtægten 
fremsendes til kultur- og fritidsudvalget med anbefaling.

Samtidig indstilles, at ikke byrådsmedlemmer af 
folkeoplysningsudvalget fortsat modtager diæter m.v. for 
udvalgsarbejdet.

Finn Vester og Ole Søegaard tager forbehold for indstillingen vedr 
diæter til ikke byrådsmedlemmer.

Bevilling: Ingen.

Økonomi og personale
mæssige konsekvenser: Ingen.

Bilag: Forslag til styrelsesvedtægt for Frederikssund kommunes 
folkeoplysningsudvalg.

Indstilling: Som ovenfor anført.

fortsættes



Frederikssund kommune
Økonomiudvalget
1. december 1997

Formandens initialer:

-311 fortsat 

Beslutninger: Den nye styrelsesvedtægt anbefales godkendt. Spørgsmålet om diæter 
til folkeoplysningsudvalgets medlemmer oversendes til 
økonomiudvalget med henblik på en samlet stillingtagen til honorering 
af lovpligtige bestyrelser, råd og nævn. Jørgen Christiansen og Ole 
Søegaard anbefaler ydelse af diæter til folkeoplysningsudvalgets 
medlemmer.

Økonomiudvalgets møde den 1. december 1997:
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Sag nr. 312____________

Sag fra 

Journal nr.:

Indledning:

Lovgrundlag:

Sagsfremstilling:

Frederikssund kommune
Økonomiudvalget
1. december 1997

Bevilling:

Økonomi og personale
mæssige konsekvenser:

Formandens initialer: /f<7C

Kommunal overtagelse af “Valhal” fra 1.1.1998.

Kultur- og fritidsudvalget

Der har gennem en længere periode været ført forhandlinger mellem 
Frederikssund kommune, Kalvøen A/S, Frederikssund Initiativråd og 
Vikingebopladsen om en eventuel kommunal overtagelse af “Valhal”.

Intet.

Valhal er bygget på en kommunal ejet grund. Selve huset ejes af 
Vikingespillet ved Frederikssund Initiativråd, men administreres af 
Vikingebopladsen. Frederikssund kommune har gennem en årrække 
ydet et tilskud til driften af “Valhal”. Siden 1995 har dette tilskud 
udgjort 240.000 kr. årligt.

På det areal, hvorpå “Valhal” er opført, er lyst en servitut, hvorefter der 
ikke må drives restaurationsvirksomhed i konkurrence med restaurant 
Kalvøen. Kalvøen A/S kan ikke gå ind for en aflysning af ovenstående 
servitut, men har i stedet for foreslået en præcisering af deklarationen 
jfr. vedlagte bilag.

“Valhal” er vurderet til 1.650.000 kr. Den samlede gæld udgør
1.326.000 kr. Der er således i forhold til ejendomsværdien er friværdi i 
“Valhal” på 326.000 Kr. Vikingebopladsen har i forbindelse med 
forhandlingerne udtrykt ønske om, at friværdien udbetales som et 
driftstilskud til Vikingebopladsen over en 10 årig periode med 35.000 kr. 
årligt - ialt 350.000 kr.

Indenfor “Valhals” samlede gæld skyldes til Den Danske Bank 84.000 
kr. som forfalder ved ejerskifte. Hvis kommunen overtager “Valhal” 
skal der foruden overtagelse af gælden betales (84.000 kr. + 35.000 
kr.) 119.000 kr. i 1998.

Der ansøges om en tillægsbevilling på 119.000 kr. i 1998 og 35.000 kr. 
i hvert af overslagsårene.

Afdrag og renter på gælden i “Valhal” samt betaling for skatter, afgifter 
og forsikringer vil fortsat kunne rummes i den hidtidige bevilling på
240.000 kr.

fortsættes
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Økonomiudvalget
1. december 1997

Formandens initialer:

-312 fortsat 

Bilag:

Indstilling:

Beslutninger:

Brev fra Kalvøen A/S af 8.9.97.
Aftale om driftstilskud til Valhal af 14.11.94. 
Ejendomsvurdering af 1.1.97.
Kultur- og fritidsafdelingens notat af 13.11.97 
Økonomisk afdelings udtalelse.

Udvalget anmodes om stillingtagen.

Finn Vester og Jørgen Christiansen gjorde opmærksom på at de sidder
i bestyrelsen for “Vikingebopladsen” som h.h.v. kommunens og amtets
repræsentant.
Det indstilles at Valhal overtages pr. 1.1.1998 på betingelse af

A) at Kalvøselskabets præcisering af deklarationens indhold tingly
ses på ejendommen.

B) at Tilsynsrådet ikke har indvendinger imod en kommunal overta
gelse.

C) at anlægsbevilling og driftbevilling udarbejdes i h.t. økonomisk 
afdelings notat af 19.11.1997.

D) at der til Vikingebopladsen udstedes gældsbrev på kr. 350.000, 
som afskrives som en årlig ydelse på kr. 35.000 over en 10 årig 
periode.

Økonomiudvalgets møde den 1. december 1997:
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Frederikssund kommune
Økonomiudvalget
1. december 1997

Formandens initialer: /Y

Sag nr. 313___________

Sag fra 

Journal nr.

Indledning

Lovgrundlag

Sagsfremstilling

Bevilling:

Økonomi og personale
mæssige konsekvenser:

Bilag:

Indstilling:

Beslutninger:

Generel overførselsadganq på folkeoplysningsudvalgets 
budgetområde

Kultur- og fritidsudvalget.

Generel overførselsadgang på folkeoplysningsudvalgets 
budgetområde.

Intet.

På kultur- og fritidsudvalgets møde den 22. oktober 1997 blev en 
generel overførselsadgang på folkeoplysningsudvalgets budgetområde 
drøftet. Udvalget vedtog at optage emnet som et punkt på kultur- og 
fritidsudvalgets dagsorden til mødet den 19. november 1997.

Ingen.

Ingen.

Udtalelse fra økonomisk forvaltning.

Udvalget anmodes om stillingtagen.

c9

Oversendes til drøftelse i økonomiudvalget og byrådet. 

Økonomiudvalgets møde den 1. december 1997:
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Formandens initialer:

Sag nr. 314 

Journal nr. 

Indledning 

Lovgrundlag

Sagsfremstilling

Bevilling:

Økonomi og personale
mæssige konsekvenser:

Bilag:

Indstilling:

S/l Rosenfeldt’s budget for 1998.

16.10.02 G01 1150

Danmarks Ældreboligselskab har med skrivelse af 4. november 1997 
fremsendt budget for 1998 til byrådets godkendelse.

Lov om boligbyggeri § 18, Lov om almene boliger m.v. § 25, stk. 3 om 
kommunens påsyn og § 164 om kommunalbestyrelsernes tilsyn med de 
almene boligorganisationer.

Det fremgår af ledsageskrivelsen, at budgettet er godkendt af 
bestyrelsen ved sidst afholdte bestyrelsesmøde.

I forbindelse med budgetudarbejdelsen for 1997 blev der gennemført 
en huslejeforhøjelse på 6,56% til ikrafttrædelse pr. 1. januar 1997. 
Stigningen udgjorde 52,81 kr. pr. m2, og den samlede merindtægt har 
beløbet sig til kr. 100.600 i 1997.

Regnskabet for 1996 udviste et overskud på kr. 2.630, der blev overført 
til huslejereguleringskontoen, der herefter udviser en negativ saldo på 
kr. 298.983. Den negative huslejereguleringskonto budgetteres afviklet 
over 6 år fra og med 1997 med kr. 50.300 pr. år.

Der er ikke forudsat huslejestigning i 1998.

Ingen bevillingsmæssige konsekvenser.

Ingen økonomi- og personalemæssige konsekvenser.

Økonomisk afdeling anbefaler budgettet for 1998 godkendt af 
økonomiudvalg og byråd.

Økonomiudvalgets møde den 1. december 1997:Beslutninger:



Frederikssund kommune
Økonomiudvalget
1. december 1997

Formandens initialer:

Sag nr. 315 Frederikssund Boligselskab - afdeling 4606, Lundevei - 
ansøgning om dispensation fra 2% reglen.

Journal nr. 03.02.02 060 1477

Indledning Boligselskabet Arbejdernes Kooperative Byggeforening har med 
skrivelse af 13. november 1997 ansøgt om dispensation i 1998 for 
afdeling 4606, Lundevej, til fravigelse af den tilladte maksimale stigning 
på 2% i henhold til bekendtgørelse om drift af almene boliger m.v.

Lovgrundlag Lov om boligbyggeri § 18, Lov om almene boliger m.v. § 25, stk. 3 om 
kommunens påsyn og § 164 om kommunalbestyrelsernes tilsyn med de 
almene boligorganisationer.

Sagsfremstilling Ansøgningen er begrundet i, at afdelingens driftsbudget for 1998 
medfører en huslejestigning på 0,67%. Lejen udgør herefter 
gennemsnitligt 846,36 kr. pr. m2. Lejen er inklusive el og varme.

Af hensyn til afdelingens fremtid har det været nødvendigt med en 
tilpasning af udgiftsniveauet til det faktiske behov for renholdelse og 
vedligeholdelse, hvilket medfører en overskridelse af 2% reglen med 
3.950 kr.

På grund af afdelingens størrelse -18 lejemål - kan kronemæssigt små 
stigninger medføre voldsomme procentuelle stigninger.

De væsentligste ændringer, som vedrører de konti, som er begrænset 
af 2% reglen, fremkommer på kontiene

114, Renholdelse, merudgift kr. 2.076
115, Almindelig vedligeholdelse, merudgift kr. 1.700 
119.3, Afdelingsbestyrelsens udgifter kr. 950.

Endvidere sker der en stigning på konto 112.1, administrationsbidrag, 
på kr. 2.168, som imidlertid delvis modsvares af en merindtægt på 
konto 203.1, rentetilskud fra boligorganisationen, på kr. 1.890. Men af 
budgettekniske årsager skal stigningen medtages i beregningen af 
konti under 2% reglen med kr. 1.178, svarende til en stigning på 2,7%.

I regnskabet for 1996 overholdt afdelingen 2% reglen, idet der blev 
anvendt kr. 123.561, hvor den maksimalt tilladte udgift i regnskabsåret 
kunne være kr. 133.310 på de berørte konti.

Bevilling: Ingen bevillingsmæssige konsekvenser.

fortsættes



Frederikssund kommune
Økonomiudvalget
1. december 1997

Formandens initialer:

-315 fortsat

Økonomi og personale
mæssige konsekvenser:

Bilag:

Indstilling:

Beslutninger:

Ingen økonomi- og personalemæssige konsekvenser.

Budget 1998 er vedlagt sagen til orientering.

Økonomisk afdeling anbefaler, at økonomiudvalg og byråd meddeler 
dispensation fra 2% reglen for 1998.

Økonomiudvalget den 1. december 1997: ✓
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Frederikssund kommune
Økonomiudvalget
1. december 1997

Formandens initialer:

Saq nr. 316 Etablering af nv malerkabine på Tovotas qrund Pedersholm- 
parken 4

Sag fra: Plan- og miljøudvalget

Journal nr.: B 312/97-b r

Indledning: I forbindelse med ansøgning om tilladelse til etablering af en ny maler
kabine søges der om dispensation til opsætning af en 18 m høj skor
sten som afkast fra kabinen.

Lovgrundlag: Ejendommen er beliggende i erhvervsområdet Pedersholmparken, og 
er omfattet af Lokalplan nr. 68.

Sagsfremstilling: De miljømæssige afstandskrav, på 100 m fra følsomme områder til af
kast fra en malerkabine, gør det nødvendigt at placere skorstenen som 
vist, på den anden side adgangsvejen.

Projektet kræver, at der gives dispensation fra Lokalplan nr. 68 § 7, stk. 
3, til en skorstenshøjde på 18,0 m, hvor den citerede bestemmelse 
foreskriver største højde på dele af en bygning på 12,0 m.

Projektet har været sendt til høring hos berørte naboer i alt 4 grund
ejere, og der er indkommet følgende kommentarer:

1 positiv tilkendegivelse

1 markant negativ indsigelse imod projektet

Bevilling: Ingen

Økonomi og personale
mæssige konsekvenser: Ingen

Bilag: Kopi af de 2 svar fra nabohøring.

Indstilling: Forvaltningen indstiller at dispensation nægtes.

fortsættes
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Formandens initialer: / t f / f  £

-316 fortsat 

Beslutninger: Til Plan- og Miljøudvalgets møde den 20. november 1997 forelå 
yderligere skrivelse af 20.11.97 fra Citroen, som frafalder indsigelsen, 
såfremt skorstenen kan placeres umiddelbart op til den planlagte 
lastvognsparkering. Og skrivelse af 20.11.97 fra Toyota ved Søren 
Søndergaard.
Forvaltningen bekræfter oplysning fra om, at den
korrekte beregning af skorstenshøjden er 16,5 m.

PMU vurderede, at en dispensation til en skorstenshøjde på 16,5 m vil 
være en så væsentlig afvigelse fra lokalplanen, at dette ville kræve en 
ny lokalplan.
PMU ønsker ikke at ændre lokalplanen.

Økonomiudvalgets møde den 1 december 1997:



Frederikssund kommune
Økonomiudvalget
1. december 1997

Formandens initialer:

Saq nr. 317 Salq af vderliqere areal til McDonald’s

Sag fra: Plan- og miljøudvalget

Journal nr.: 01.02P15/2718 - bh/pf

Indledning: Byrådet vedtog den 24. juni 1997 at give principiel tilladelse til en 
McDonald’s Restaurant ved Askelundskrydset på en række vilkår. 
McDonald’s forespørger nu om eventuel mulighed at udvide grunden 
med et stykke af plantebæltet mellem Frederiksborgvej og boligområdet 
ved Borgmestervænget.

Lovgrundlag: Ingen

Sagsfremstilling: Den principielle tilladelse til restauranten - og til, at der kan igangsættes 
udarbejdelse af lokalplanforslag - blev givet under forudsætning af, 
at de trafikale forhold løses, herunder vejtilkørslen fra Ådalsvejs forlæn
gelse,
at McDonald’s udarbejder en trafikanalyse,
at der stilles vidtgående krav til restaurantens udformning i lokalplanen, 
samt
at det kan lade sig gøre for forsyningsledningerne.

McDonald’s har fremsendt en trafikanalyse, som kan forelægges med 
forvaltningens kommentarer først i det nye år. McDonald’s har end
videre ført forhandlinger med ledningsejerne om vilkår for flytning af for
syningsledninger.

McDonald’s har fremsendt forespørgsel om mulighed for at erhverve et 
mindre stykke af den kommunale jord på ca. 250-400 m2, der støder op 
til det allerede overvejede areal. Forespørgslen skyldes, at ansøgeren 
er blevet overbevist om, at projektet næppe lader sig realisere inden for 
det nuværende fritliggende trekantareal. Der vil være brug for mere 
plads til blandt andet indretning af parkeringspladser. Da dette ændrer 
på forudsætningerne, behandles sagen om salg af yderligere areal nu 
særskilt, så dette spørgsmål på forhånd kan være afklaret, når udvalget 
på et senere tidspunkt skal bedømme, om de samlede forudsætninger 
kan opfyldes.

Forvaltningen har som bilag 1 udarbejdet et kort i 1:1000 der angiver 
placeringen af et areal på 250 og 400 m2, der kunne tillægges det op
rindelige areal på ca. 2.200 m2

fortsættes



Frederikssund kommune
Økonomiudvalget
1. december 1997

Formandens initialer:

-317 fortsat

Både det hidtil forudsatte område og det ekstra område, der nu fore
spørges om, er beliggende i Kommuneplanens fritidsområde F1.2, og 
placering af restaurant her, kræver udarbejdelse af lokalplan og kom
muneplantillæg, der ændrer områdets rammebestemmelser fra fritids
formål til erhvervsformål.

Arealtillægget vil betyde, at en mindre del af den blandede og overve
jende granbevoksning langs Frederiksborg vej skal fjernes.
Visuelt vil dette medføre, at det nuværende skovbryn, der går i forlæn
gelse af Frederiksborgvejs retning fra byen, vil blive fjernet. Grundare
alet vil ikke længere være afgrænset af to veje med et skovhegn som 
tredie væg.
Virkningen af, at skovbrynet fjernes, og af at der åbnes op ind i skovbe
voksningen, vil kunne mildnes af, at der generelt iværksættes en i øvrigt 
tiltrængt opstamning og udtynding af især grantræerne, hvorved der 
kan gives lys og vokserum for de løvfældende træer, der med tiden kan 
få skovbevoksningen til igen at fremstå som et samlet krat med be
grænsede indsigtsmuligheder fra Frederiksborgvej til boligkvarteret.

Bevilling: Ingen

Økonomi og personale
mæssige konsekvenser: Ingen

Bilag: Kort 1 i 1:1000 over areal der kunne tillægges grund til McDonald’s.

Indstilling: Forvaltningen anbefaler,
at det hidtidige principielle tilsagn - om placering af en McDonald’s re
staurant og om igangsættelse af lokalplanlægning på det søgte areal - 
på de hidtidiqe vilkår: -

at de trafikale forhold løses, herunder vejtilkørslen fra Ådalsvejs 
forlængelse,
at McDonald’s udarbejder en trafikanalyse, 
at der stilles vidtgående krav til restaurantens udformning i lokalpla
nen, samt
at det kan lade sig gøre for forsyningsledningerne.

- suppleres med følqende nve vilkår:
at det på kort 1 viste areal på mellem 250 og 400 m2 tilbydes 
McDonald’s sammen med det oprindelige areal, idet det 
forudsættes, at bebyggelsen med tilhørende opholdsarealer, 
parkeringsarealer og beplantningsarealer ud mod Frederiksborgvej, 
vil kunne placeres og indrettes hensigtsmæssig på det nu 
forespurgte areal - oprindeligt ca. 2.200 m2, nu udvidet med max 400 
m2 til max ca. 2.600 m2,

fortsættes
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Formandens initialer:

at den offentlige sti fra det bagvedliggende boligområde bevares el
ler flyttes, således at den kan holdes fri af restaurantområdets trafik
arealer,
at McDonald’s udarbejder et forslag til beplantningsplan for hele 
grunden inklusive det tilgrænsende skovbryn langs Amtsvejen, såle
des at der kan opnås en fortsat attraktiv afgrænsning af området, og 
forudsættes at bidrage til udgifterne hertil efter nærmere forhandling, 
samt
at udgifter til udarbejdelse af lokalplanforslag, tillæg til kommunepla
nen og til eventuelle omlægninger af den offentlige vej Frederiks- 
borgvej/Ådalsvej betales af McDonald’s.

Beslutninger: Plan- og Miljøudvalgets møde den 20. november 1997: 
Indstillingen anbefales overfor økonomiudvalget og byrådet af Lis 
Olsen, Bente Nielsen og Morten Andersen.
Ove Scheel og Birgit.kan ikke anbefale indstillingen.

Økonomiudvalgets møde den 1. december 1997:
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Saq nr. 318 Genootaqelse af punkt 387: Kulturværksted for børn oq unge.

Sag fra: Børn- og ungeudvalget.

Journal nr.: 20.00

Indledning: Kulturkampagnens gruppe 4 ansøger om tilskud til etablering og drift af 
et Kulturværksted for børn og unge indrettet i den gamle badeanstalt på 
Falkenborgskolen.

Lovgrundlag: Intet.

Sagsfremstilling: Kulturkampagnens gruppe 4 forestiller sig, at Kulturværkstedet for børn 
og unge skal medvirke til at udvide det lokale kulturbillede for alders
gruppen 0-18 år. Det er intentionen, at Kulturværkstedet skal ledes af 
en professionel kunstner ansat på halv tid. Denne kunstner skal koordi
nere, vejlede og inspirere målgruppen samt de medfølgende lærere og 
pædagoger. Det er også tanken, at lederen skal have mulighed for at 
engagere kunstnere indenfor andre kunstgrene i kortere eller længere 
forløb.

Kulturværkstedets målgruppe er børn fra daginstitutioner, SFO-er, klub
ber, skoler, ungdomsskolen samt “frie børn”. Der er endvidere påtænkt 
et samarbejde med børnebiblioteket, musikskolen, Elværket og Klap
salven. Der er også lagt op til et samarbejde med Jægerspris Social
pædagogiske Seminarium, så de studerende får mulighed for at arbej
de med børn og unge i praksis.

Kulturministeriet har over en 3-årig periode fra 1998 - 2000 afsat en 
pulje på 5 mio. kr. til børn og unge projektet “Tusindkunst”. Kulturkam
pagnens gruppe 4 har ansøgt “Tusindkunst” om et driftstilskud på 
150.000 kr. i hvert af de 3 år. Kulturministeriet har i skrivelse af 21. ok
tober 1997 givet tilsagn om tilskud på kr. 65.000 i 1998.

Bevilling: Ingen

Økonomi og personale
mæssige konsekvenser: Etableringsudgifterne ved istandsættelse af den gamle badeanstalt på 

Falkenborgskolen udgør 50.000 kr. og køb af inventar udgør 10.000 kr. 
- ia l t 60.000 kr.
Herudover er driftsudgifter opgjort til 300.000 kr. årligt over en 3-årig 
periode jvf. vedlagte budget.

fortsættes
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Bilag:

Indstilling:

Beslutninger:

Følgende bilag er tidligere udsendt og bedes medbragt:
- Kulturkampagnens gruppe 4 - ansøgning til “Tusindkunst” af 

11.6.97.
- Kulturkampagnens gruppe 4 - projektets arbejds- og tidsplan for 

1997/98 samt budgetter fra 1998 -2000 af september 1997.
- Brev af 21. oktober 1997 fra Kulturministeriet.
- Brev af 22. oktober 1997 fra Jette Liebing.

Det anbefales, at der primært søges en tillægsbevilling til dækning af 
etablering og halvdelen af driftsudgifterne til et kulturværksted for børn 
og unge, samlet kr. 295.000.
Subsidiært kr. 220.000 til reduceret projekt med en vis grad af deltager
betaling, jvf. brev af 22. oktober 1997.

Endvidere anbefales, at der i hvert af budgetoverslagsårene 1999 og 
2000 afsættes et driftstilskud på kr. 235.000 respektiv kr. 160.000.

Børn- og ungeudvalgets møde den 10.11.1997:

Udvalget anbefaler over for økonomiudvalget, at der søges en til
lægsbevilling på kr. 220.000,00 fordelt med kr. £0.000,00 til anlæg 
og kr. 1|0.000,00 til drift.

Jytte Holm-Pedersen og Bente Nielsen stemmer imod.

Økonomisk afdeling har gennemgået ovennævnte sag og har ingen 
bemærkninger bortset fra, at der skal tages stilling til finansiering af 
en eventuel tillægsbevilling til budget 1998 samt, at der - såfremt 
ansøgningen imødekommes - vil skulle ske indarbejdelse af de 
afledte udgifter i budgetoverslagsårene 1999 og 2000, jvf. de i 
sagen opgjorte beløb.
Der bør i den forbindelse også tages stilling til, hvorvidt disse beløb 
kan godkendes som udvidelse af den nuværende budgetramme 
eller, om de vil skulle finansieres ved reduktioner på andre konti 
inden for området.

Økonomiudvalgets møde den 1. december 1997:
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Saa nr. 319 Nedrivninq af Shell oq kioskbvaninaen på campinqpladsen

Journal nr. 82.21G01/3537/BR

Sag fra: Teknisk Udvalg

Indledning Teknisk Udvalg søger om anlægsbevilling til at udføre nedrivning af: 
Shell servicestationen på Færgevej og Kioskbygningen på Camping
pladsen.

Lovgrundlag: Lov nr. 216 af 8 juni 1966 og Almindelige betingelser for arbejder og 
leverancer i bygge- og anlægsvirksomhed - AB 92.

Sagsfremstilling: Nedrivningsentreprisen til nedrivning af Shell servicestationen på 
Færgevej og Kioskbygningen på Campingpladsen har været udbudt i 
indbudt licitation i henhold til projektet, beskrivelse og tegninger. 
Nedrivning af Shell Servicestationen på Færgevej afsluttes med, at der 
efter at fundamenterne er fjernet, foretages en rimelig grovplanering 
med eksisterende materialer.
Byggepladshegnet bliver stående, indtil Oliebranchens Miljøpulje over
tager pladsen, og går i gang med oprydningen.
OM - entreprisen forventes påbegyndt i marts 1998 eller når vejrforhol
dene tillader det.
Nedrivning af Kioskbygningen på Campingpladsen, afsluttes med en 
planering, muldbeklædning og en græssåning af hele det berørte områ
de.
Der var indbudt 3 entreprenører til at afgive tilbud i henhold til udbuds
materialet.

Der fremkom følgende tilbud:

Tilbudspriserne er angivet excl. moms.
fortsættes
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Økonomi og personale
massive konsekvenser:

Bilag:

Indstilling:

Beslutninger:

Formandens initialer:

Beregning af samlede anlægsudgifter:

Tilbudssum kr. 174.500,00
Ekstra leje af mobilt hegn, 12 uger kr. 16.800,00
Uforudsigelige udgifter kr. 20.000,00

i alt kr. 211.300,00

Der søges om en anlægsbevilling på i alt kr. 211.300,00, finansieret af 
kassebeholdningen.

Ingen.

Ingen

Forvaltningen anbefaler,
at der ydes en anlægsbevilling på kr. 211.300,00 excl moms.

finansieret af kassebeholdningen, 
at tilbudet fra accepteres,
at nedrivningen udføres i henhold til tidsplanen, fra 02.01.1998 til 

30.01.1998.

Teknisk Udvalgs møde den 24. november 1997: 
Indstillingerne anbefales til Økonomiudvalget.

Økonomiudvalgets møde den 1. december 1997:
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Sag nr. 320 

Journal nr.:

Sag fra: 

Indledning:

Lovgrundlag:

Sagsfremstilling:

Udflytninq af Forsvningsafdelingen til Islebjerggård

00.15.01 G01/2362/SK 

Teknisk Udvalg

Anlægsregnskab for projekt nr. 650-53 
Udflytning af forsyningsafdelingen til Islebjerggård.

Ingen

Arbejdet er afsluttet med nedenstående økonomiske resultat idet be
mærkes, at der kun er anvendt 1,8 % til uforudseelige udgifter, hvor der 
var kalkuleret med 5%.

Bevilling: Byrådet vedtog den 10. maj 1995 at bevilge kr 2.899.600,00 til gen
nemførelse af projektet.

Økonomi og personale
mæssige konsekvenser: Følgende økonomiske resultat:

Tekst
Projektering
Inventar
Lønninger
Servering m.v.
Entreprenørudg. u. moms
Entreprenørudgifter

Forbrug
113.467,65

16.554,00
1. 120,00
2 .269,20

300,00
2 . 712. 942,18

Bevilling
0,00
0,00
0,00
0,00
0,00

2 .899.600,00

Afvigelser
113.467,65

16.554,00
1. 120,00
2 .269,20

300,00
- 186.657,82

Mindreudgifter ialt: 52.946 97

Bilag: Beror i sagen.

Indstilling: Forvaltningen anbefaler, at udvalget indstiller til økonomiudvalg og
byråd, at regnskabet godkendes og at mindreudgiften overføres til 
konto for vedligeholdelse af drift bygninger og pladser, konto 205 02 
040 09, som erstatning for det beløb, der blev overført til reparation af 
taget på Teknisk Forvaltning jfr. byrådets beslutning den 11.11.1997.

Beslutninger: Teknisk Udvalgs møde den 24. november 1997: 
Indstillingen anbefales overfor Økonomiudvalg og Byråd. 

Økonomiudvalgets møde den 1. december 1997:
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Sag nr. 321 Bortskaffelsesordnina for CFC-holdiqe kølemøbier

Journal nr. 07.01 G01/3001 og 07.01.05P24/2124/ERJ

Sag fra: Teknisk Udvalg

Indledning Kølemøbler (køleskabe og frysere) indeholder CFC i form af kølemiddel 
og i isoleringsmaterialet. CFC fra kasserede kølemøbler frigøres med 
tiden og medvirker til nedbrydning af ozon i atmosfæren. Med det for
mål at sikre en forsvarlig bortskaffelse af CFC-indholdet og en ressour
cemæssig udnyttelse af kølemøblernes øvrige dele, har Miljø- og 
energiministeriet besluttet, at der skal etableres en bortskaffelsesord
ning for CFC-holdige kølemøbler. Der er indgået en aftale mellem de 
relevante parter om bortskaffelsesordningen.

Lovgrundlag Lov om miljøbeskyttelse. Lovbekendtgørelse nr. 590 af 27. juni 1994 § 
45 stk. 2..
Miljø- og energiministeriets cirkulære om kommunale regulativer om 
bortskaffelse af CFC-holdige kølemøbler af 13. juni 1996.

Sagsfremstilling Mellem Miljø- og energiministeriet og de relevante parter indenfor områ
det, er der indgået en aftale om en bortskaffelsesordning for CFC- hol- 
dige kølemøbler (Aftalen er vedlagt som bilag 1).
Hovedpunkterne i aftalen er: 1) Miljø- og energiministeriets cirkulære 
forpligter kommunerne til at lave ordninger for bortskaffelse af CFC- 
holdige kølemøbler, efter nærmere angivne mål for genanvendelse af 
komponenterne. 2). Kommunerne finansierer ordningen. 3). Det forud
sættes, at borgere, institutioner og virksomheder ikke bliver gebyrplig
tige ved selve afleveringen af kasserede kølemøbler, men i stedet kan 
kommunerne opkræve gebyr til finansiering af ordningen. 4). Forhand
lere forpligtes til at medtage kasserede kølemøbler vederlagsfrit ved 
levering af ny. 5). Aftalernes parter anbefaler, at der etableres en hen
sigtsmæssig indsamlingsstruktur ved etablering af fælleskommunale 
samarbejder og i samarbejde med forhandlerne, således at de miljø- og 
omkostningsmæsige forhold optimeres.
I Miljø- og energiministeriets cirkulære fastsættes bestemmelserne om 
kommunernes pligt at lave regulativ om etablering af anvisnings- eller 
indsamlingsordninger for kasserede CFC - holdige kølemøbler og bort
skaffelse af CFC og kølemøblernes øvrige komponenter.
I Frederikssund kommune har man i det sidste år aftappet CFC fra 
kølesystemet til genanvendelse før bortskaffelse af kølemøblet til 
skrothandler. Dette er ikke tilstrækkeligt til at leve ikke op til aftalens og 
cirkulærets krav. De i aftalen og cirkulæret fastsatte krav til selve bort
skaffelsen af kølemøblerne og behandlingen af de enkelte neddelings- 
fraktioner, medfører at bortskaffelsen ikke længere kan ske på denne 
måde. For at leve op til de fastsatte krav er det nødvendigt med teknisk 
avancerede og dyre anlæg, som ikke vil kunne etableres og drives 
økonomisk fornuftigt i mindre enheder, som f.eks. af et affaldsselskab

fortsættes
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Bevilling:

Økonomi og personale
mæssige konsekvenser:

Bilag:

Indstilling:

af AFAV’s størrelse. AFAV l/S har derfor på vegne af medlemskommu
nerne sammen med de fleste større sjællandske affaldsselskaber, med 
bistand fra RenoSam, lavet et fælles EU-udbud af indsamling, trans
port og oparbejdning af kasserede kølemøbler, der lever op til de fast
satte krav. Beskrivelsen af bortskaffelsesordningen fremgår af bilag 2. 
Regulativ for bortskaffelsesordningen skulle være vedtaget pr. 
01.01.1997 til ikrafttræden pr. 1. juli 1997. Da den fælleskommunale 
ordning først er kommet på plads i sensommeren 1997, er forslag til 
regulativ ikke fremlagt før. Forvaltningen mener at regulativet kan laves 
som tillæg til regulativ for husholdningsaffald. Forslag til regulativ er 
vedlagt som bilag 3.

Der er driftsbudgettet for 1997 ikke afsat beløb til bortskaffelsesordnin
gen. Da CFC, og visse andre komponenter i et køleskab, er at betragte 
som farligt affald (tidligere olie- og kemikalieaffald), mener forvaltnin
gen, at udgifterne i 1997 med rimelighed kan afholdes af evt. ubrugte 
beløb på konto for olie- og kemikalieaffald.
Der er i driftsbudgettet for Ørnestenen i 1998 i budgetforudsætningerne 
regnet med udgifter på kr. 115.000 til bortskaffelse af kølemøbler på 
konto 06104 185-03

AFAV skønner, at udgifterne til bortskaffelse af kølemøbler fra 
Frederikssund kommune vil beløbe sig til ca. kr. 137.000 i 1998. Da der 
er tale om et groft skøn af mængden af indsamlede kølemøbler, det 
kan blive flere eller færre end forudsat, finder forvaltningen ikke, det er 
relevant på nuværende tidspunkt at foretage en ændring i driftsbudget
tet for 1998.

Aftale om bortskaffelsesordning for CFC-holdige kølemøbler. 
Beskrivelse af bortskaffelsesordning for CFC holdige kølemøbler og 
udligningsordning for kølemøbler indsamlet af forhandlere og bort
skaffet af andre kommuner end hjemkommunen.
Forslag til tillæg til regulativ for husholdningsaffald.

Det anbefales Teknisk udvalg at:
Man tiltræder den fælleskommunale bortskaffelsesordning og aftale om 
fordeling af udgifter til forhandlernes indsamling af kølemøbler.
Udgifter til bortskaffelse af kølemøbler i 1997, afholdes af evt. ubrugte 
midler på konto for Olie- og kemikalieaffald.
Det indstilles til byrådet, at man vedtager “Tillæg til regulativ for hus
holdningsaffald. Håndtering og bortskaffelse af CFC-holdige 
kølemøbler fra private husstande”.

fortsættes
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Beslutninger: Teknisk Udvalgs møde den 24. november 1997:
Indstillingen anbefales overfor Økonomiudvalg og Byråd.

Økonomiudvalgets møde den 1. december 1997:
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Saq nr. 322 Nve vedtæqter for MOFA

Journal nr. 07.04P24/3555/OG

Sag fra: Teknisk Udvalg

Indledning Vedtægten for “Modtagestationen for kommunerne i Frederiksborg 
amt” udløb pr. 31.08.97 og er forlænget til 31.12.97. På denne dato 
skal en ny være godkendt for fortsat drift.

Lovgrundlag Grundlaget for samarbejdet er kommunernes pligt efter miljøloven til 
modtagelse af olie- og kemikalieaffald kombineret med det hensigts
mæssige i en større enhed end den kommunale.

Sagsfremstilling Det foreliggende forslag til vedtægt er fremsendt kommunerne efter et 
Fællesudvalgsmøde den 23.09.97, hvor der var enighed om, at der 
skulle ske ændringer i vedtægtsforslagets § 8 og 9, idet der var util
fredshed med bestyrelsen manglende kompetance i forhold til driften af 
modtagestationen, samt at Hillerød kommune var nævnt i vedtægten 
som den eneste mulige entreprenør til de driftsmæssige opgaver. 
Sagen har tidligere været forelagt udvalget (sag 47 den 17.03.97 og 
sag 115 den 28.07.97). Det nye forslag indeholder i forhold til det tid
ligere behandlede forslag den ønskede kompetance til bestyrelsen, 
men indeholder en stor ubalance i aftaleforholdet mellem MOFA og 
Hillerød, idet Hillerød kan opsige samarbejdet med 6 måneders var
sel uden nærmere begrundelse, medens MOFA kun kan opsige 
samarbejdet med 6 måneders varsel, såfremt “Hillerød kommune - 
trods tidligere skriftlig advarsel - væsentligt har tilsidesat sine forplig
telser i forbindelse med varetagelsen af den daglige drift”
.(Vedtægtens § 8.6). D. v. s. MOFA afskæres med det foreliggende 
forslag fra muligheden for udlicitering af driftsopgaven. Da det ikke 
anses for hensigtsmæssigt med et så ulige aftaleforhold,og der er 
fastsat en deadline for vedtagelse af vedtægten, hvor videre for
handling ikke er mulig, er det nærliggende at udtage indholdet af § 8 
af vedtægten, og istedet fastsætte disse driftsmæssige bestemmel
ser i en samarbejdsaftale, som så kan udarbejdes primo 1998.

Bevilling: Ingen

Økonomi og personale
mæssige konsekvenser: Ingen

fortsættes
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Bilag:

Indstilling:

Beslutninger:

Forslag til vedtægt

Det anbefales udvalget at fremsende vedtægtsforslaget til Økonomi
udvalget med anbefaling af, at vedtægtsforslaget kan godkendes med 
undtagelse af § 8, idet indholdet af denne paragraf udgår, og samarbej
det mellem entreprenør og bestyrelse fastsættes i en samarbejdsaftale 
mellem MOFA og Hillerød kommune.

Teknisk Udvalgs møde den 24. november 1997: 
Indstillingen anbefales.

Økonomiudvalgets møde den 1. december 1997:
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Saq nr. 323 Regulativ for Mellemrenden

Journal nr. 06.02G01/2745/OG

Sag fra: Teknisk Udvalg

Indledning Forvaltningen har ladet udarbejde et regulativforslag for det kommunale 
vandløb Mellemrenden.

Lovgrundlag Vandløbslovens § 12.

Sagsfremstilling Forvaltningens forslag til nyt regulativ for Mellemrenden blev godkendt 
af Byrådet på mødet d. 12. august 1997. Efter Byrådets godkendelse 
har regulativforslaget været fremlagt i offentlig høring i 8 uger.
Ved høringsfristens udløb d. 21. oktober 1997 var der ikke kommet 
indsigelser til regulativforslaget. Høringen har derfor ikke givet anled
ning til ændringer i regulativforslaget.
Forslaget fremlægges hermed til udvalgets endelige godkendelse.

Bevilling: Ingen.

Økonomi og personale
mæssige konsekvenser: Vedligeholdelsen kan afholdes indenfor driftsbudgettet.

Bilag: Forslag til Regulativ for Mellemrenden er indlagt i sagen.

Indstilling: Videresendes til Økonomiudvalg og Byråd med indstilling om, at 
regulativforslaget for Mellemrenden endeligt godkendes.

Beslutninger: Teknisk Udvalgs møde den 24. november 1997'
Indstillingen anbefales.

Økonomiudvalget den 1. december 1997:
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Formandens initialer:

Saa nr. 324 Afledte driftsudqifter i forbindelse med en tilbvoninq til J.F. 
Willumsens Museum.

Journal nr.: 19.00 G01 335

Indledning: J.F.Willumsens Museum, som stod færdigt i 1957, lever ikke længere 
op til den standard, som besøgene i dag forventer af et velfungerende 
kunstmuseum. Både de nuværende publikumsfaciliteter og de 
indretningsmæssige forhold for museets administration er 
uhensigtsmæssige og meget lidt serviceorienterede.

Lovgrundlag: Intet.

Sagsfremstilling: Formålet med udbygningen er således at skabe bedre forhold for de 
besøgende, personalet og kunstværkerne. En udvidelse af 
udstillingsarealet vil give bedre forhold til de fremhængte værker. 
“Gamle Samling" vil kunne gøres tilgængelig i et fornuftigt omfang, 
ligesom særudstillinger vil blive mere fleksible i forhold til den 
permanente samling.

Udbygningen af museet, som udgør ca. 750m2 eller mere end en 
fordobling af museet, planlægges som 2 fløje. Den ene fløj skal udgå 
fra den nuværende forhal og følge omfartsvejen, mens den anden fløj 
skal være en forlængelse ud mod parken af den nuværende højre fløj 
med “Det Store Relief”. I fløjen mod omfartsvejen er det tanken at 
indrette publikumstoiletter, garderobe, kontorer, børnemuseum, et 
lokale til skoleklasser, foredrag, møder og lignende, samt en cafe. 
Mens der i fløjen med den høje bygning skal være magasiner, elevator 
og i 2 etager udstillingsrum til “Gamle Samling” m.v.

Det er ikke hensigten, at kommunen skal bidrage økonomisk til selve 
udvidelsen af museet. Det er tanken, at selve anlægsudgifterne på 
skønsmæssigt omkring 20 mio. kr. skal fondsfinansieres. I beløbet 
indgår også inventar, indretning af børnemuseum, AV-udstyr samt 
renovering af den eksisterende bygning.

En forudsætning for J.F.Willumsen Museets fondsansøgninger er, at 
fondene har sikkerhed for, at deres donationer til museet er sikret ved, 
at Byrådet beslutter at finansiere de afledte driftsudgifter.

Bevilling: Ingen.

Økonomi og personale
mæssige konsekvenser: De afledte driftsudgifter ved ovennævnte udvidelse af J.F. Willumsens 

Museum er i 1997-priser opgjort til 455.000 kr. Hvis byggeriet forløber
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Bilag:

Indstilling:

Beslutninger:

planmæssigt vil de øgede driftsudgifter få effekt fra år 2000. Det 
forventes at projekteringen og fondssøgningen vil være gennemført i 
1998 og selve byggeriet vil finde sted i 1999.

Museumsinspektør notat om tilbygning til J.F.Willumsens
Museum, oktober 1997.
Økonomisk Afdelings notat henligger på sagen.

Udvalget anmodes om stillingtagen.

Økonomiudvalgets møde den 1. december 1997:
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Saq nr. 325 Overenskomst mellem Frederikssund Kommune oq 
Banestyrelsen vedrørende det 2. spor

Journal nr. 13.05.00G01/2298/97 og 13.05.00G01/3557/HRL

Sag fra: Teknisk Udvalg

Indledning Der foreligger nu endelig overenskomst mellem Frederikssund 
Kommune og Banestyrelsen om nedlæggelse af jernbaneoverkørsler, 
ændring af eksisterende niveaufri krydsninger mellem veje og stier og 
jernbanen samt etablering og omlægning af veje og stier i forbindelse 
med udbygning af jernbanestrækningen mellem Ballerup og Frederiks
sund med 2. spor m.v..

Lovgrundlag Lov nr. 409 af 22. maj 1996 om projektering af Frederikssundbanen og 
lov nr. 341 af 20. maj 1997 om udbygning af Frederikssundbanen.

Sagsfremstilling Sagen blev behandlet på byrådsmødet den 12. november 1996. Fler 
blev 3. udkast til overenskomst godkendt med de i notat af den 11. 
oktober 1996 anførte bemærkninger. Af bemærkningerne fremgår det 
at der skal rettes henvendelse til Trafikministeren og Folketingets 
Trafikudvalg, med henblik på i anlægsloven at få medtaget udgifter til 
etablering af støjdæmpning, at der anlægges en tunnel ved Bjergvejen 
samt at anlægsloven udformes således at etablering af St. Rørbæk 
Station kan gennemføres.
Med hensyn til støjbelastning af boliger er det Frederikssund Kommu
nes ønske, at Miljøstyrelsens vejledning om støjgrænser ved nyanlæg, 
som har en max. døgngennemsnitsstøj på 60 dB(A) samt en maximal- 
støj på 90 dB(A), anvendes. I Lov om udbygning af Frederikssundba
nen er det efter aftale imellem Banestyrelsen og Miljø- og Energimini
steriet fastsat, at der gennemføres støjbeskyttelse af de boliger, som er 
godkendt til lovlig helårsbeboelse før den 1. april 1984, og som efter 
ibrugtagen af det 2. spor vil blive udsat for en døgngennemsnitsstøj på 
63,2 dB(A) eller derover og/eller en maximalstøj på 90 dB(A). 
Ovenstående medfører at i alt 13 ejendomme vil få tilbudt støjdæmpen
de facadeisolering.
I det forslag til overenskomst der nu foreligger er det indeholdt, at der 
som erstatning for den offentlige jernbaneoverkørsel nr. 104 for Bjerg
vejen etableres en stiunderføring ca. 80 m sydøst for den eksisterende 
overkørsel udført som en åben sporbærende betonbro. Samtidig her
med anlægges der en sti fra Bjergvejen frem til underføringen (på den 
nordøstlige side af banen). På den sydvestlige side af banen tilsluttes 
stiunderføringen den planlagte sti langs banen fra Snostrupvej til 
Strandvangen. Banestyrelsen afholder udgifterne til betonbroen, og 
Frederikssund Kommune udgifterne til stianlæggene. I notatet fra den 
11. oktober 1996 er der ikke medtaget udgifter til stianlæg ved Bjergve- 
jen, men disse vil blive indarbejdet i kommunens investeringsoversigt.
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Bevilling:

Økonomi og personale
mæssige konsekvenser:

Formandens initialer:

I overenskomsten er der endelig anført, at stationsanlægget ved den 
planlagte St. Rørbæk Stationsby efter nærmere aftale imellem Banesty
relsen og Frederikssund Kommune kan etableres på strækningen fra 
banens km 37,00 til km 37,85 når behovet herfor opstår.
Til brug i forbindelse med afholdelse af ekspropriationsforretning som 
skal ske ved statens kommissarius er det på et koordineringsmøde 
imellem de berørte kommuner og Banestyrelsen den 27. august 1997 
aftalt, at de enkelte kommuner for så vidt angår de anlægsarbejder de 
selv skal forestå, inden den 15. februar 1998 skal have udarbejdet 
skitseforslag for de enkelte anlægsprojekter. Det drejer sig for Frede
rikssund Kommunes vedkommende om flg. anlægsprojekter: Vejanlæg 
i forbindelse med nedlæggelse af den offentlige jernbaneoverkørsel nr. 
96 for Snostrupvej, herunder forlægning af det eksisterende T-kryds 
Snostrupvej/Dalvejen nord for banen samt stianlæg i forbindelse med 
nedlæggelse af den offentlige jernbaneoverkørsel nr. 104 for Bjergve
jen.
På de øvrige anlægsarbejder som Frederikssund Kommune skal udføre 
er det aftalt med Banestyrelsen, at denne sørger for skitseforslagene. 
Der er primært tale om stianlægget fra Snostrupvej til Strandvangen, 
som Banestyrelsen forventer at anlægge som en byggepladsvej i 
forbindelse med udførelse af det 2. spor, og som kommunen så efter 
endt brug overtager og udbygger til sti.
Teknisk Forvaltning har indhentet et tilbud fra Dines Jørgensen & Co. 
A/S på udførelse af skitseprojekt samt overslag over anlægsudgifter. 
Såvel Stenløse som Ølstykke Kommune har indgået aftale med dette 
firma om skitseprojektering. Det er derfor forvaltningens opfattelse, at 
det vil være hensigtsmæssigt at indgå en tilsvarende aftale. Det samle
de beløb, som udgør max. kr. 132.000 excl. moms afregnes efter for
brugt tid. Herudover kommer udgifter til nødvendig opmåling af terræn 
af landinspektør kalkuleret til kr. 38.000. I alt skal der søges om en 
anlægsbevilling på kr. 170.000.

Der er på investeringsoversigten for 1998 afsat et rådighedsbeløb på 
kr. 300.000, hvoraf der skal søges en anlægsbevilling på kr, 170.000.

På investeringsoversigten for 1998 - 2001 er der afsat flg. rådighedsbe-
løb:

1998 1999 2000 2001

300.000 100.000 400.000 9.600.000

Der er ikke medtaget udgifter til stianlæg ved Bjergvejen, men disse vil 
blive indarbejdet i kommunens investeringsoversigt. Overslag over ud
gifterne vil blive kalkuleret i forbindelse med udarbejdelse af skitsepro- 
jektet.
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Bilag:

Indstilling:

Beslutninger:

Overenskomst mellem Frederikssund Kommune og Banestyrelsen. 
Tegningsbilag til overenskomsten.

Forvaltningen anbefaler, at udvalget overfor Økonomiudvalget og 
Byrådet indstiller,

at overenskomsten mellem Frederikssund Kommune og Banestyrelsen 
om nedlæggelse af jernbaneoverkørsler, ændring af eksisterende nive
aufri krydsninger mellem veje og stier og jernbanen samt etablering og 
omlægning af veje og stier i forbindelse med udbygning af jernbane
strækningen mellem Ballerup og Frederikssund med 2. spor m.v. god
kendes,
og at der ydes en anlægsbevilling til skitseprojektering udført af Dines 
Jørgensen & Co. A/S samt nødvendig landinspektøropmåling, i alt kr
170.000 finansieret af det på investeringsoversigten i 1998 afsatte 
rådighedsbeløb på kr. 300.000.

Teknisk Udvalgs møde den 24. november 1997: 
Indstillingerne anbefales til Økonomiudvalg og Byråd. 
Økonomisk afdeling har ingen bemærkninger til sagen.

Økonomiudvalgets møde den 1. december 1997:
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Saq nr. 326 Lejemål Frederikssund Havn.

Journal nr. 08.13.02G01

Indledning Lejemål plads nr. 16 på Frederikssund Havn.
Fremsat erstatningskrav fra Slangerup Foderstofforretning og 
Nordsjællands Andels Grovvareforening i forbindelse med 
Frederikssund Havns ændrede status pr. 1. januar 1998.

Lovgrundlag Lov om trafikhavne m.v. vedtaget af Folketinget den 16. maj 1990 og 
senere ændringer

Sagsfremstilling Til økonomiudvalgets møde den 17. november 1997 forlå til orientering 
oversigt over sagsforløb dateret den 12. november 1997.
Det blev besluttet, at genoptage sagen på udvalgets næste møde.

Det kan oplyses, at der fra kommunens advokat ved brev af 12. nov. 
1997, foreligger udkast til brev til modparten, dateret den 10. nov.
I forslaget afvises de fremsatte erstatningskrav.
Forslaget er gennemgået og drøftet med advokaten.
Der foreligger revideret forslag den 25. nov.

Bevilling: Foreløbig ingen

Økonomi og personale
mæssige konsekvenser: Ingen.

Bilag: Kopi af brev af 16. juli fra adv med erstatningskrav. 
Kopi af advokatens Notat af 10. november om Frederiklssund 
Kommunes retsstilling.
Kopi af forslag til besvarelse.

Indstilling: Det reviderede forslag dateret 25. nov. til besvarelse af det rejste 
erstatningskrav godkendes.

Beslutninger: Økonomiudvalgets møde den 1 december 1997:
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Saq nr. 327 Forhandlinqer om maqeskifteaftale med Høiqaard & Schultz, 
Jernstøberiqrunden oq Østkaien.

Journal nr. 13.06.01 G01/3525

Indledning Økonomiudvalget blev den 17. november 1997 orienteret om udkast til 
skrivelse af 13. november 1997 fra Højgaard og Schultz.
Der foreligger nu endelig skrivelse af 21. november 1997 fra Højgaard 
og Schultz.

Lovgrundlag Indenrigsministeriets bekendtgørelse af juni 1991 om offentligt udbud 
ved salg af kommunens ejendomme.

Sagsfremstilling Til økonomiudvalgets møde den 20. oktober 1997 forelå referat fra 
møde den 23. september 1997 mellem borgmesteren og Jens Eger, 
Højgaard og Schultz, samt Peter Winther, Sadolin og Albæk, 
kommunaldirektøren og Teknisk direktør.

Det fremgår af referatet, at kommunen i oktober 1997 skulle have 
tilsagn fra boliginvestor om udarbejdelse af skitseprojekt til boliger 
senest april 1998 og etablering af boliger senest år 2000, uanset om 
varehus ikke var påbegyndt.

Højgaard og Schultz meddeleri skrivelse af 21.11.97, at boliginvestor 
ikke ønsker at være forpligtet til at opføre boliger, før varehuset 
opføres.
Samtidig fremsender Højgaard og Schultz kopi af brev fra Dansk 
Supermarked, som fortsat erklærer sig interesseret i etablering af 
supermarked på Jernstøberigrunden. Endvidere fremsender Højgaard 
og Schultz dokumentation for, at optionsaftale med Codan er forlænget 
til 1. maj 1998.

Sagen drøftes den 26.11.97 på møde med Sadolin og 
Albæk og efterfølgende med , Højgaard og Schultz. Referat 
fra dette møde vil foreligge til økonomiudvalgets møde.

Bevilling: I budget 1998 er indholdt indtægt for mageskifteaftalen pr. 1.5.98. 
Dette forudsatte, at den tidsplan, som er indeholdt i referat af 23.9.97, 
holdt.

Økonomi og personale
mæssige konsekvenser: Ingen

Bilag: Brev af 21 november 1997 fra Højgaard og Schultz
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Indstilling:

Beslutninger:

Indstilling vil foreligge til økonomiudvalgets møde på baggrund af 
drøftelser den 26.11.97 med Sadolin og Albæk og Højgaard og Schultz.

Økonomiudvalgets møde den 1. december 1997:
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Sag nr. 328

Sag fra:

Journal nr. 

Indledning 

Lovgrundlag 

Sagsfremstilling

Anlægsregnskab for om- og tilbygningen til ældrecentret Tolle- 
ruphøi

Byggeudvalget “Udbygningen af ældreområdet”

82.20.04:16.07.00 G00

Byggeudvalget fremsender anlægsregnskab for om- og tilbygningen til 
ældrecentret Tolleruphøj.

§ 50 lov om social bistand.

Byrådet godkendte henholdsvis den 11. april 1995 og 13. august 1996 
bevillinger til udvidelse og ombygning af ældrecentret Tolleruphøj. 
Byggeriet er ibrugtaget og det endelige anlægsregnskab fordeler sig 
således.

Udgifter:
24 boliger opført i henhold til 
ældreboligloven (inkl. moms)

14 boliger opført i henhold til ældrebo 
ligloven (inkl. moms)

Den skærmede enhed (6  boliger til 
senil de-mente og 8 
aflastningspladser) (excl. moms)

Centerdelen (excl. moms)

Samlede anlægsudgifter

Bevillinger

Mindreforbrug

kr. 16.578.427,00

kr. 9.433.000,00

kr. 2.081.400,00

kr. 16.543.154,61 

Kr. 44.635.981,61 

kr. 45.269.250,00 

kr. 633.268.39

Mindreforbruget skyldes, at den af Carl Bro foretagne endelige 
fordeling af håndværkerudgifterne på henholdsvis boligerne og 
centerdelen udviser en mindre andel til boligdelen og dermed en større 
andel til centerdelen (etape II) end forudsat på bevillingstidspunktet. 
Dette medfører, at den del af momsudgifterne - som ikke refunderes - 
er blevet mindre end forudsat.
Ved gennemgang af anlægsregnskabet, med Kommunernes 
Byggerevision blev det oplyst, at Frederikssund Kommune skal 
indregne en værdi af den eksisterende ejendom som grundudgifter 
(købesum) vedrørende de 14 boliger (efter ældreboligloven).

fortsættes



Frederikssund kommune
Økonomiudvalget
1. december 1997

Formandens initialer:

- 328 fortsat

På baggrund af det oprindelige bebyggede areal, ejendomsvurderingen 
samt ejendommens anvendelse foreslår Kommunernes Byggerevision, 
at salgsprisen fastsættes til kr. 5.133.000.
Salgssummen indgår samtidig som indtægt på centerdelen, hvorved 
de samlede udgifter forbliver uændrede.

På skema C på de 14 boliger skal købsprisen på kr. 5.133.000 
indregnes, således at den samlede anskaffelsessum udgør kr. 
9.433.000.
Dette bevirker, at Frederikssund Kommune skal optage et tillægslån på 
91% af de kr. 5.133.000 svarende til kr. 4.671.000.
Da der tidligere er optaget et lån til de 14 boliger på kr. 3.913.000, vil 
det samlede lån til de 14 boliger herefter udgøre kr. 8.584.000.
I henhold til Bygge- og Boligstyrelsens bekendtgørelse nr. 935 af 28. 
oktober 1996 om drift af almene boliger, § 24 kan de to afdelinger (de 
24 og de 14 boliger) sammenlægges til én afdeling.
Da lejerne ikke selv kan bestemme, hvilken størrelse og hvilken 
lejlighed de kan få, foreslås det, at afdelingerne sammenlægges, 
således at huslejeberegningen beregnes ud fra de samlede 
omkostninger.
Samtidig foreslås det, at der opkræves ens husleje pr. lejlighed uanset 
type.

Bevilling: Der er budgetmæssig dækning.

Økonomi og personale
mæssige konsekvenser: Ingen.

Bilag: Anlægsregnskab af 24.11.1997 Tolleruphøj.

Indstilling: For at opfylde de formelle krav i lov om almene boliger, skal byrådet 
godkende:

at salgsprisen på de kr. 5.133.000 indarbejdes 
at skema C på de 14 boliger godkendes 
at der optages et tillægslån på kr. 4.671.000 
at de to afdelinger (på de 24 og 14 boliger) sammenlægges 
at huslejeberegningen beregnes på baggrund af de samlede 
omkostninger og med den samme husleje uanset størrel
sen på lejlighederne samt 
at det endelige byggeregnskab godkendes

Byggeudvalget anbefaler overfor Økonomiudvalg og Byråd, at 
anlægsregnskabet godkendes og at mindreforbruget kr. 633.268,39 
lægges i kassen.

Beslutninger: Økonomiudvalgets møde den 1. december 1997:
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Saa nr. 329 Udaifter til færdiaaørelse af TolleruDhøi

Journal nr. 82.20.04:16.07.00 G00

Sag fra: Bygeudvalget “Udbygningen af ældreområdet”

Indledning I forbindelse med om- og tilbygningen til ældrecentret Tolleruphøj er der 
nogle udgifter, som ikke er med i entreprisesummen, som enten er 
påbud fra Arbejdstilsynet, eller en følgevirkning af byggeriet.

Lovgrundlag § 50 i lov om social bistand.

Sagsfremstilling Byggeudvalget har afholdt møde den 26. november 1997 og behandlet 
nedenstående specifikation over udgifterne til færdiggørelse af 
Tolleruphøj:

Markiser + fremføring af Påbud fra kr. 60.000,00 
vinduesstyring Arbejdstilsynet
Kloakreparationer Er bestilt og ca. kr. 110.000,00

udføres forår
Ventilation i fællesbad på Tilbud indhentet kr. 12.000,00 
Genoptræningsafdelingen
Færdiggørelse af kælder kr. 30.000,00 
Ialt ca. kr. 212.000,00

Bevilling: Der er ikke budgetmæssig dækning.

Økonomi og personale
mæssige konsekvenser: Finansiering kan ske ved, at en del af mindreforbruget kr. 633.268,39 

på anlægsregnskabet bruges til færdiggørelsen af Tolleruphøj samt til 
opfyldelse af Arbejdstilsynets påbud. Udgifterne er opgjort til ca. 
kr. 212.000,00.

Bilag: Ingen.

Indstilling: Byggeudvalget indstiller til Økonomiudvalg og Byråd, at der til 
udgifterne til færdiggørelse af Tolleruphøj kr. 212.000,00 gives en 
tillægsbevilling finansieret via kassebeholdningen, under henvisning til 
at det samlede mindreforbrug (kr. 633.268,39) på byggeregnskabet er 
tilgået kassen.

Beslutninger: Økonomiudvalgets møde den 1. december 1997:
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Sac nr. 330 

Journal nr.

Sag fra: 

Indledning

Lovgrundlag

Sagsfremstilling

Bevilling:

Økonomi og personale
mæssige konsekvenser:

Bilag:

Indstilling:

Beslutninger:

Anlægsregnskab for Korshøi - færdiggørelse af anlægsarbejder

05.01G01/1815

Teknisk Udvalg

På byrådsmødet den 13. august 1996 blev der givet en bevilling på kr. 
280.000 til færdiggørelse af anlægsarbejder på Korshøjudstykningen, 
omfattende udførelse af SF-stensbelægning på fortovsarealet og nyt 
asfaltslidlag samt vejafmærkning på kørebanearealet.

Bekendtgørelse af lov om offentlige veje, nr. 711 af 11. september 
1997.

Anlægsarbejdet er afsluttet og der foreligger nu anlægsregnskab til 
endelig godkendelse.

Tekst
Asfaltarbejde 
Brolæggerarbejde 
Afmærkning 
Uforudsete udgifter

Forbrug
128. 040,00
115.832,24

8 . 110,00
20.787,15

272.769,39

Bevilling
96. 900,00

164.000.  00 
5. 100,00

14.000,00
280.000.  00

Afvigelser
- 31. 140,00
48. 167,76
- 3.010,00
- 6 .787,15
7.230,61

Mindreudgifter Kr. 7.230,61

Ingen.

Ingen.

Forvaltningen anbefaler, at udvalget overfor Økonomiudvalget indstiller 
at anlægsregnskabet godkendes og at mindreforbruget på kr. 7.230,61 
tillægges kommunens kassebeholdning.

Teknisk Udvalgs møde den 24. november 1997: 
Indstillingen anbefales til Økonomiudvalget. 
Økonomisk afdeling har ingen bemærkninger til sagen.

Økonomiudvalget den 1. december 1997:
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Saq nr. 331 Budqetopfølqninq pr. 30. september 1997

Journal nr. j. nr. 00.01 002 376

Indledning Fagudvalgene fremsender resultatet af budgetkontrol pr. 30. september 
1997 til videre behandling i økonomiudvalg og byråd.

Lovgrundlag Lov om kommunernes styrelse, §40, stk. 2.

Sagsfremstilling På baggrund af regnskabsrapporterne pr. 30. september 1997 har fag
forvaltningerne foretaget budgetkontrol inden for de respektive ud
valgsområder.
Økonomisk afdeling har foretaget en sammenfatning af denne budget
kontrol samt udarbejdet materiale for økonomiudvalgets eget område i 
et bilagshæfte, som vedlægges.

Bevilling: Der er ansøgt om en negativ tillægsbevilling på i alt kr. 7.553.171- til 
budget 1997, jvf. nedenstående specifikation.

Økonomi og personale
mæssige konsekvenser: De til fagudvalgenes behandling foreliggende opgørelser over resultatet 

af budgetkontrollen udviste følgende behov for tillægsbevillinger til 
driftsbudgettet for 1997.
Plan- og miljøudvalget kr. 6.490- 
Teknisk udvalg, brugerfinansieret - 2.258.950- 
Teknisk udvalg, skattefinansieret - 176.960- 
Børn-og ungeudvalget - 1.239.770 
Kultur- og fritidsudvalget - 278.000 
Socialudvalget - 692.800- 
Beskæftigelsesudvalget - 1.274.480- 
Havneudvalget - 192.000- 
Økonomiudvalaet - 344.670

I alt vedr. driftsbudqettet kr. 2.739.240-

Desuden er der opgjort følgende budgetafvigelser vedr. anlæg:
Plan-og miljøudvalget kr. 150.000 
Teknisk udvalg, brugerfinansieret - 275.570 
Teknisk udvalg, skattefinansieret - 1.338.470- 
Teknisk udvala, eiendomssala - 3.901.031-

I alt vedr. anlæasbudaettet. kr. 4.813.931-

I forbindelse med opgørelsen af budgetafvigelserne for 1997, skulle 
forvaltningerne også vurdere eventuelle afledte konsekvenser for bud
get 1998 og overslagsårene.

fortsættes
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Formandens initialer: £

Bilag:

Indstilling:

- 331 fortsat

Disse virkninger fremgår i et vist omfang også af bilagsmaterialet, idet 
der dog på visse områder vil skulle foretages en yderligere granskning.

Økonomisk afdeling foreslår derfor, at stillingtagen til de afledte konse
kvenser for efterfølgende år optages som særskilt sag på januarmødet 
med henblik på stillingtagen til eventuelle budgetkorrektioner for 1998 
samt indarbejdelse i overslagsårene.

Økonomisk afdelings sammenfatning af budgetkontrolmaterialet 
vil blive eftersendt.

Af fagudvalgenes indstilllinger, som er optaget i bilagsmaterialet, skal 
det nævnes, at kultur- og fritidsudvalget har anvist finansiering af kr.
16.000 vedr. vedligeholdelse på Valhal inden for eget budget, således 
at budgetkontrolbeløbet kan nedskrives tilsvarende.

Økonomisk afdeling har desuden i forbindelse med efterbehandlingen 
af materialet konstateret, at der på teknisk udvalgs område ikke har væ
ret medtaget en forventet merindtægt på kr. 981.100- vedr. det bruger
finansierede område samt, at salgsindtægter vedr. Pedersholm udviser 
en merindtægt på 1.657.530- i forhold til ovenstående opgørelse.

Det indstilles, at der korrigeres herfor i forhold til Teknisk udvalgs be
slutning
Desuden er det konstateret, at salg af Ydun ikke indgår i havneudval
gets budgetkontrol, hvorfor denne bør korrigeres med nettoindtægten 
på kr. 649.000- således at der ydes følgende bevillinger:

Drift:
Plan- og miljøudvalget kr. 6.490-
Teknisk udvalg, brugerfinansieret - 3.240.050-
Teknisk udvalg, skattefinansieret - 176.960-
Børn- og ungeudvalget - 1.239.770
Kultur- og fritidsudvalget - 262.000
Socialudvalget - 692.800-
Beskæftigelsesudvalget - 1.274.480-
Havneudvalget - 841.000-
Økonomiudvalget - 344.670

I alt vedr. driftsbudgettet kr. 4.385.340-

Anlæg:
Plan- og miljøudvalget kr. 150.000
Teknisk udvalg, brugerfinansieret - 275.570
Teknisk udvalg, skattefinansieret - 1.338.470-
Teknisk udvalg, ejendomssalg - 5.558.561-

I alt vedr. anlægsbudgettet. kr. 6.471.461-

fortsættes
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Beslutninger:

De samlede budgetkorrektioner på kr. 10.856.801- vil skulle berigtiges 
via kassebeholdningen.
Desuden indstilles, det at de afledte virkninger for efterfølgende år op
tages til behandling på økonomiudvalgets møde i januar 1998.

Økonomiudvalgets møde den 1. december 1997:
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Sag nr. 332____________

Journal nr.

Indledning

Lovgrundlag

Sagsfremstilling

Bevilling:

Økonomi og personale
mæssige konsekvenser:

Bilag:

Indstilling:

Frederikssund kommune
Økonomiudvalget
1. december 1997

Formandens initialer:

Vederlag til Kommunalbestyrelsesmedlemmer.

81.14 G01 546

Vederlag - udover det faste vederlag - for medlemskab af 
økonomiudvalg og stående/fast udvalg.

Lov nr. 615 af 18. juli 1995 (lov om kommunernes styrelse) § 16, stk. 2 
samt Indenrigsministeriets bekendtgørelse nr. 888 af 22. november 
1995 om vederlag, diæter og efterløn m.v. vedr. kommunale hverv.

I henhold til ovennævnte bestemmelse er det fortsat muligt- ud over det 
faste vederlag efter samme lovs § 16, stk. 1 - at oppebære vederlag for 
medlemskab af økonomiudvalget og stående/faste udvalg. Det er 
kommunalbestyrelsen der træffer beslutning om, hvorvidt der skal ydes 
udvalgsvederlag. Summen af de årlige vederlag, der kan ydes, kan 
højst udgøre 65% af vederlaget til Borgmesteren.

Ingen.

Ingen.

Det anbefales, at der ydes vederlag i henhold til ovennævnte 
bestemmelser, med udgangspunkt i 65% af det til enhver tid værende 
vederlag til Borgmesteren, med virkning for perioden 1/1 1998 til 31/12 
2002 dog således, at der kan ske ændring, hvis der foretages 
ændringer i udvalgsstrukturen.

Økonomiudvalget den 1. december 1997:

06
Beslutninger:
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Sag nr. 333

Journal nr.:

Sag fra:

Indledning:

Lovgrundlag:

Sagsfremstilling:

Bevilling:

Økonomi og personale
mæssige konsekvenser:

Bilag:

Indstilling:

Beslutninger:

Ansøgning om oprettelse af metalværksted på “Fioma”

18.17.GOO

Beskæftigelsesudvalget.

Forvaltningen har fra Produktionsskolen “Over Broen” modtaget 
ansøgning om oprettelse af metalværksted i lokalerne på “Fioma” 
Lokalerne anvendes i aftentimerne af Frederikssund ungdomsskole til 
knallertværksted.

Produktionsskolen “Over Broen” har konstateret store problemer med 
mobiliteten blandt de unge, når det gælder om at benytte 
Produktionsskolens tilbud i Skibby. Tidligere transporterede skolen 
eleverne fra Frederikssund til Skibby i skolens minibus. Denne ordning 
ophørte i august 1997. I forbindelse med dette ophør faldt antallet af 
elever fra Frederikssund markant.
Det er både Produktionsskolens og Social- og Sundhedsforvaltningens 
opfattelse, at der er et stort behov for Produktionsskolen, idet en lang 
række unge ikke formår at udnytte det almindelige uddannelsessystem 
eller arbejdsmarked.
For at imødegå problemerne vedrørende transport til og fra 
Produktionsskolen i Skibby har forstander haft kontakt
med lederen af Frederikssund Ungdomsskole, 
angående indretning af metalværksted i de lokaler på Fioma som 
ungdomsskolens knallertskole benytter i aftentimerne. 
Produktionsskolen og Ungdomsskolen forestiller sig, at begge kan 
drage nytte af samarbejdet, til gavn for eleverne.

Sagen har ikke været behandlet i økonomisk afdeling, men der bør 
fastsættes en økonomisk ramme for, Produktionsskolens betaling af de 
driftsomkostninger, der vil være i forbindelse med anvendelsen.

Ansøgning fra Produktionsskolen “Over Broen” vedlægges.

Forvaltningen indstiller, at Produktionsskolen “Oven Broen” i 
dagtimerne kan indrette metalværksted i de lokaler, som 
Ungdomsskolen i aftentimerne anvender til Knallertskole.

Beskæftigelsesudvalget den 6. november 1997:
Udvalget godkender princippet om oprettelse af metalværksted i Fioma, 
som en midlertidig foranstaltning.
De økonomiske konsekvenser belyses og sagen genoptages, når de 
foreligger.
Jytte Holm-Pedersen kan ikke tiltræde indstillingen.

fortsættes
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Sagsfremstilling: Lokalerne som Produktionsskolen ønsker at anvende, vil blive benyttet
af Ungdomsskolen 2 x 3  timer ugentligt. Det er tanken, at 
Ungdomsskolen frit skal kunne benytte Produktionsskolens maskiner i 
disse timer.

Indstilling: Forvaltningen anbefaler overfor Beskæftigelsesudvalget, at
Produktionsskolen skal betale den faktiske udgift til el og opvarmning. 
Da disse udgifter må forventes at blive meget store, anbefaler 
forvaltningen, at huslejen, som herudover skal opkræves, bliver 
symbolsk - svarende til 1.500 kr. månedlig.
Økonomisk afdelings kommentarer vil foreligge på mødet.

Beslutninger:

A r d  <

Beskæftigelsesudvalget den 27. november 1997:
Økonomisk afdelings kommentarer af 26. november 1997 indgik i 
sagens behandling.
Udvalget anbefaler overfor Økonomiudvalg og Byråd, at 
Produktionsskolen skal betale den faktiske udgift til el og 
opvarmning samt en symbolsk husleje svarende til 1.500,00 
månedlig.
Økonomisk afdelings kommentarer vedrørende samarbejs- og 
lejeaftale anbefales af udvalget.
Økonomisk afdeling oplyser efterfølgende udvalgets behandling, at 
der skal ydes en negativ tillægsbevilling på kr. 18.000,00 vedrørende 
lejeindtægten.

3ts møde den 1. december 1997:
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Sag nr. 334___________

Journal nr.:

Indledning:

Lovgrundlag:

Sagsfremstilling:

Bevilling:

Økonomi og personale
mæssige konsekvenser:

Bilag:

Indstilling:

Ansøgning om tillægsbevilling - forurenet jord - Klub Mix.

82.20.00:16.06.00

Det forurenede jorddepot er nu bortkørt og udgifterne hertil kan opgø
res.

Udgifter til bortkørsel................... kr. 136.080,36
Udgifter til analyser..................... kr. 8.400,00
Leje af hegn................................. kr. 6.200,00
i alt .............................................. kr. 150.680,36

Hertil kommer leje af hegn i yderli-
gere 4 mdr. å 6.200 .................... kr. 24.800,00
T o ta l............................................ kr. 175.480,36

Der i ikke dækning for ovennævnte i indeværende års budget.

Borgmesteren indstiller, at der ydes en tillægsbevilling på 
kr. 175.480,36 til dækning af de afholdte udgifter.

Økonomiudvalgets møde den 1. december 1997:Beslutninger:
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Sag nr. 335 

Sag fra: 

Journal nr.: 

Indledning:

Lovgrundlag:

Sagsfremstilling:

Bevilling:

Økonomi og personale
mæssige konsekvenser:

Bilag:

Indstilling:

Vederlag til skolebestvrelsesmedlemmer._______________________

Børn- og ungeudvalget.

17.01.01

I “Bekendtgørelse om vederlæggelse af skolebestyrelsesmedlemmer” 
af 14. juli 1997 nævnes i § 1, stk. 1 og 2 at kommunalbestyrelsen kan 
beslutte at yde forældre- og elevrepræsentanterne fast vederlag eller 
diæter i forbindelse med deltagelse i skolebestyrelsesmøder.

I Undervisningsministeriets bekendtgørelse - med bemærkninger - af 
11. oktober 1993 om valg af forældrerepræsentanter til skolebestyrel
ser, fremgår det af §5, stk. 1: “Pligt til at lade sig opstille og til at modta
ge valg som forældrerepræsentant har personer, som har børn indskre
vet i den pågældende skole. Ved kommunale folkeskoler skal den på
gældende desuden have bopæl i kommunen”.
Den tilknyttede bemærkning er: “Hvervet som forældrerepræsentant i 
en skolebestyrelse er således et borgerligt ombud”.

“Bekendtgørelse om vederlæggelse af skolebestyrelsesmedlemmer” 
af 14. juli 1997. (ikke lovbunden) samt
Undervisningsministeriets bekendtgørelse - med bemærkninger - af 11. 
oktober 1993 om valg af forældrerepræsentanter til skolebestyrelser.

Ved behandlingen af budget 1997 og overslagsårene vedtog man, at 
der i forbindelse med nyvalg til skolebestyrelserne i marts 1998 ikke 
længere skulle ydes diæter til forældrerepræsentanterne i forbindelse 
med deltagelse i skolebestyrelsesmøder.
Der udsendes fra mange sider opfordringer til at yde forældre- og elev
repræsentanterne vederlag eller diæter for deltagelse i bestyrelsesmø
der. Bl. a. nævnes, at det kunne øge motivationen til at opstille til skole
bestyrelsen.

Tillægsbevilling på kr. 91.160 svarende til 10 møder å 7 medlemmer å 
kr. 320 pr. skolebestyrelse for 1998 og overslagsårene, da bestyrel
sesmedlemmer er valgt for en 4-årig periode.

kr. 91.160 pr. år.

Økonomisk forvaltning har fået forelagt sagen og har ingen bemærk
ninger hertil.

Det anbefales, at udvalget drøfter, om der skal søges tillægsbevilling 
med henblik på genindførelse af diæter til skolebestyrelsesmedlemmer.

fortsættes
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Beslutninger: Børn- og ungeudvalgets møde den 29.10.1997:
Sagen udsættes.
Børn- og ungeudvalgets møde den 26. november 1997:
Udvalget anbefaler over for økonomiudvalget, at der fortsat ikke gi
ves diæter til skolebestyrelsesmedlemmer.
Ove Scheel og Mogens Andersen ønsker, at der gives diæter.

Økonomiudvalgets møde den 1. december 1997'
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Sag nr. 336___________

Sag fra:

Journal nr.:

Indledning:

Lovgrundlag:

Sagsfremstilling:

Bevilling:

Økonomi og personale
mæssige konsekvenser:

Bilag:

Indstilling:

Beslutninger:

Renoveringsplaner for skoler og skolefritidsordninger.

Børn- og ungeudvalget.

82.20.04

I henhold til beslutningen den 10. november 1997 under sag nr. 392 
indhenter forvaltningen tilbud fra arkitektfirmaer med henblik på at få 
udarbejdet en ændring/renoveringsplan, som tilgodeser det stigende 
elevtal i såvel skole som SFO samt intentionerne i folkeskoleloven af 
1993.

Folkeskoleloven § 2, stk. 2, § 3, stk. 4, § 13, § 18

Der vil på mødet foreligge tilbud fra et antal arkitektfirmaer. Tilbuddene 
vil indeholde overslagspriser.

Udgiften skønnes at være kr. 200.000 - 400.000

Der ønskes en stillingtagen til de forelagte arkitekttilbud samt til finan
sieringen af udgiften.

Børn- og ungeudvalgets møde den 26. november 1997:

Udvalget anbefaler over for økonomiudvalget, at der udarbejdes reno
veringsplaner på hele skoleområdet.
Udgiften maksimeres til kr. 300.000, som afholdes over kontoen for 
bygningsvedligehold indtil resultatet af budgetanalysen foreligger.

miudvalget den 1. december 1997: , ,
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Journal nr.:

Indledning:

Lovgrundlag:

Sagsfremstilling:

Bevilling:

Økonomi og personale
mæssige konsekvenser:

Bilag:

Indstilling:

Beslutninger:

Vedr. projekt “Etablering og professionalisering af opsøgende 
distriktsgadeteam”.

Børn- og ungeudvalget.

00.16.01

Frederikssund ungdomsskole har ansøgt Det Kriminalpræventive 
Råd om støtte til ovennævnte projekt.
Det Kriminalpræventive Råd har den 13. oktober meddelt, at der for 
1997 er bevilget kr. 25.000 til evaluering af projektet.

Projektet, der er en udvidelse/videreudvikling af det tiltag, som blev 
gjort i foråret for at være på forkant med problemerne specielt om
kring 2. generations indvandrere, er udførligt beskrevet i ansøgnin
gen til Socialministeriet, jfr. tidligere udsendt bilag (punkt 366). 
Projektkoordinator er viceungdomsskoleinspektør 
Ungdomsskolen finansierer over sit eget lønbudget, kr. 60.480 i 
1997 og kr. 120.960 i 1998.

Projektet er ikke optaget i kommunens budget, hvorfor der ansøges 
om en tillægsbevilling, som anført i indstillingen.

Ingen - udgiften er lig med det modtagne tilskud.

Økonomisk afdeling har haft sagen forelagt, og har ingen bemærk
ninger hertil.

Bevilling af 13. oktober 1997 fra Det Kriminalpræventive Råd.

Forvaltningen anbefaler overfor økonomiudvalget, at der for 1997 
ydes en tillægsbevilling til at afholde udgiften på kr. 25.000 finansie
ret ved et tilskud fra Det Kriminalpræventive Råd på kr. 25.000.

Børn- og ungeudvaigets møde den 26. november 1997:

Udvalget anbefaler over for økonomiudvalget, at der for 1997 ydes 
en tillægsbevilling på kr. 25.000 finansieret ved et tilskud fra Det 
Kriminalpræventive Råd på kr. 25.000.

Økonomiudvalget den 1. december 1997:
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Saq nr. 338 Tilsynsrådets skrivelse vedr.

Journal nr. 81.36.05.P21

Sag fra: Løn- og Personalekontoret

Indledning Tilsynsrådet har i skrivelse af 13. november 1997 bedt om en udtalelse 
fra byrådet

Lovgrundlag Lov om kommunernes styrelse § 47 stk. 2.

Sagsfremstilling

Bevilling: Ingen

Økonomi og personale
mæssige konsekvenser: Ingen

Bilag: Forslag til byrådets besvarelse af Tilsynsrådets skrivelse er fremsendt 
til Kommunernes Landsforening til udtalelse. Denne udtalelse er endnu 
ikke modtaget, men vil blive forelagt på mødet.

Indstilling: Forvaltningen anbefaler at ovennævnte forslag til besvarelse til 
Tilsynsrådet tiltrædes.

Beslutninger: Økonomiudvalgets møde den 1 december 1997:
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Bevilling:
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Bilag:

Indstilling:
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Beslutninger:

Formandens initialer:

Ansættelses af centerleder til Tolleruphøi pr. 1.1.1998

81.02:16.07.00 G00

Social- og Sundhedsforvaltningen.

I forbindelse med ansættelse af centerleder til Tolleruphøj pr. 1. januar 
1997 har der været afholdt ansættelsessamtaler

Stillingen har været opslået i fagbladet “Sygeplejersken” og i Politikken 
(Søndag) med en ansøgningsfrist pr. 16. november 1997. Der er ialt 
indkommet 7 ansøgninger og 4 ansøgere har været indkaldt til samtale 
den 21. november 1997.
Et enigt ansættelsesudvalg har indstillet

Inden for eksisterende ramme.

Inden for eksisterende ramme.

Ingen.

Et enigt ansættelsesudvalg indstiller til Økonomiudvalg, at den ledige 
centerlederstilling besættes med

med virkning pr. 1. januar 1998.
Stillingen aflønnes efter gældende overenskomst i K30.

Økonomiudvalgets møde den 1. december 1997:
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Sag nr. 340_____________ Orienteringssager.

Borgmesteren orienterede om:

1. Frederikssund Brandvæsens skr. af 17. november 1997.

2 . Oplæg vedrørende økonomisk decentralisering kan først behandles i 
begyndelsen af 1998.

3. Økonomiudvalgets møde den 15. december 1997 skal flyttes af hensyn
til byrådets møde den 6. januar 1997 og udvalgsmøderne.

4. Kirkens Korshærs Hovedkontor anmoder i skrivelse af nov. 1997 om
økonomisk tilskud.

Beslutninger: Økonomiudvalgets møde den 1. december 1997:

L 4 d  / .

o 4 c J  2

e / e / 5  $ Å -  '̂  ^ / < '  -5

J 2 2  a 2/ /Z  • ? ?
U

rJO

( J c J  H-

o



F R ED ER IK SS U N D  KOMMUNE

TILLÆGSDAGSORDEN
Økonomiudvalget 

Møde 1. december 1997 kl. 16,00 

i mødelokale nr. 2

Mødedeltagere:

Fraværende:

Knud B. Christoffersen, Finn Vester, Grethe Olsen, Ole 
Søegaard, Svend Åge Petersen.
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Økonomiudvalget
1. december 1997

Formandens initialer:

Indholdsfortegnelse

Sag Emne
J.nr.

Sag nr. 341 Opretholdelse af kommunegaranti i Frederiksborggade 18 A-D matr. nr. 123b, 
Frederikssund bygrunde, tilhørende Borger- og Fugleskydningsselskabet, 
Frederikssund.

Journal nr. 00.01 060 753



Frederikssund kommune
Økonomiudvalget
1. december 1997

Formandens initialer:

Sag nr. 341______________Opretholdelse af kommunegaranti i Frederiksborggade 18 A-D
_______________________ matr, nr. 123b, Frederikssund bvgrunde. tilhørende Borger- og
_______________________ Fugleskvdningsselskabet. Frederikssund.

Journal nr. 00.01 060 753

Indledning Advokat H. Storm Knudsen forespørger i skrivelse af 26. november
1997 på vegne af
Frederikssund, hvorvidt kommunen vil vedstå den tidligere afgivne 
kommunegaranti med 11% af et lån, opr. kr. i ovennævnte
ejendom i forbindelse med klientens køb af ejendommen.

Lovgrundlag Lov om byfornyelse og boligforbedring.

Sagsfremstilling

Bevilling: Ingen bevillingsmæssige konsekvenser.

Økonomi og personale
mæssige konsekvenser: Ingen økonomi- og personalemæssige konsekvenser.

Bilag:

Indstilling: Økonomisk afdeling anbefaler, at den tidligere afgivne kommunegaranti
opretholdes.

Økonomiudvalgets møde den 1. december 1997:
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Beslutninger:


